



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Dr. Anindya Sen

Anindya Sen is a professor at the Department of Economics where he has taught since 1998; the current director of Master of the Public Service program; the Associate Director for Waterloo Cybersecurity & Privacy Institute; and the Director for Graduate Diploma in Computational Data Analytics for the Social Sciences & Humanities (CDASH). He was the Associate Chair (Graduate Studies) for Economics before his directorship of the program. Prior to working at the university, Professor Sen was an Economist at the Competition Bureau, Industry Canada.

Professor Sen has been with the Master of Public Service program from its inception as a member of the cross-disciplinary program development team. His research interests are in the economics of public policy, with an emphasis on estimating the statistical effects of government intervention. In this respect, he has published research on the impacts of higher cigarette taxes on smoking, the effects of higher minimum wages on employment and poverty, the relationship between clearance rates and crime, and the consequences of incentive programs on electricity usage. His work on the effects of retail alcohol and marijuana deregulation has been acknowledged and cited in the National Post, The Globe and Mail, and the Toronto Star.

He practiced commercial litigation and energy regulation at Stikeman Elliott LLP (Toronto) from 1983 until 2006 and is a frequent lecturer on civil justice reform and workshop leader on the basics of appellate advocacy.

Anindya Sen est professeur au département d'économie, où il enseigne depuis 1998. Il est actuellement directeur du programme Maîtrise de la fonction publique, directeur associé du Waterloo Cybersecurity and Privacy Institute, et directeur du programme Diplôme universitaire supérieur en analyse des données informatiques pour les sciences sociales et humaines. Avant de prendre la direction du programme, il était président associé (études supérieures) du département d'économie. Avant de travailler à l'université, le professeur Sen était économiste au Bureau de la concurrence d'Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE).

Le professeur Sen fait partie de l'équipe interdisciplinaire chargée de l'élaboration du programme de maîtrise en service public depuis sa création. Ses recherches portent sur l'économie des politiques publiques, et plus particulièrement sur l'estimation des effets statistiques de l'intervention des pouvoirs publics. À cet égard, il a publié des recherches sur les effets de l'augmentation des taxes sur les cigarettes, les effets de la hausse du salaire minimum sur l'emploi et la pauvreté, la relation entre le taux des crimes élucidés et la criminalité, et les conséquences des programmes incitatifs sur la consommation d'électricité. Ses travaux sur les effets de la déréglementation de la vente au détail d'alcool et de marijuana ont été reconnus et cités dans le National Post, le Globe and Mail et le Toronto Star.

De 1983 à 2006, il a pratiqué le droit dans les domaines des litiges commerciaux et de la réglementation énergétique chez Stikeman Elliott LLP, à Toronto. Aujourd'hui, il donne fréquemment des conférences sur la réforme de la justice civile et anime des ateliers sur les fondements de la plaidoirie en appel.